
 دوچرخه سواری 
ما از نظر تجهیزات 
خیلی عقب است. 
فدراسیون آخرین 
دوچرخه را برای علی 
لبیب قبل از بازی های 
آسیایی هانگژو 
خرید. اگر برای ما هم 
دوچرخه پیست جدید 
بخرند با خیال راحت و 
آسوده فقط تمرین 
می کنیم و دیگر آن 
وقت ورزشکار برای 
مدال تعیین کننده 
می شود. اما حالا همه 
دغدغه بچه های ما 
تجهیزات و دوچرخه 
است

اعزام 5 تکواندوکار 
به فجیره امارات

تیــم ملــی تکوانــدو بــا 5 هوگوپــوش 
راهــی امــارات می شــود. یازدهمیــن 
دوره رقابت هــای بین المللــی فجیره 
از 15 بهمــن به میزبانی امارات برگزار 
می شــود. بر اســاس تصمیــم کمیته 
فنی فدراسیون، تکواندوکاران مدعی 
بــرای حضــور در مســابقات کســب 
ســهمیه قــاره ای بــه فجیــره اعــزام 
می شوند تا عملکرد آنها مورد بررسی 
قــرار بگیرد. مهدی حاجی موســایی، 
ابوالفضل زندی، علیرضا حسین پور، 
آرین سلیمی و میرهاشم حسینی، 5 
نماینده اعزامی تیم ملی کشورمان به 
این مسابقات خواهند بود تا شانس 
خود را در این مسابقات امتخان کنند. 
مجید افلاکی به عنوان سرمربی، رضا 
ایمان زاده مربی و دکتر یاوری پزشک 
تیم ملی در این مسابقات تیم ملی را 

همراهی می کنند.

11 کاراته کا 
چهارشنبه عازم 

پاریس می شوند
ملی پوشان کاراته چهارم بهمن عازم 
پاریس می شــوند. علی مســکینی، 
امیــر مهــدی زاده، بهمن عســگری، 
ذبیح الله پورشیب، محمود نعمتی، 
مهــدی عاشــوری و صالــح ابــاذری، 
مبینــا حیــدری، آتوســا گلشــادنژاد، 
لیــلا برجعلــی در کومیتــه و مهســا 
افســانه در کاتــا، نماینــدگان کاراته 
ایران در تاتامی لیگ جهانی پاریس 
هســتند که با هزینه شــخصی پا به 
ایــن رقابت هــا می گذارنــد، هرچنــد 
فدراســیون پــول بلیــت کاراته کاهــا 
را تقبل می کند. سیدشــهرام هروی 
به عنوان ســرمربی تیــم ملی کاراته 
مردان و سیامک صحرانورد، هادی 
عــرب، مجیــد خســروی، فاطمــه 
بغلانی پور و پگاه زنگنه نیز به عنوان 
مربی دختران در این رقابت ها تیم 
را همراهی خواهند کرد. وزن کشــی 
اولیــن مرحلــه از مســابقات کاروان 
پرمیرلیــگ در ســال 2024 روز 
پنجشنبه 5 بهمن ماه برگزار خواهد 
شــد و مســابقات از جمعــه 6 بهمن 
مــاه شــروع شــده و تــا یکشــنبه 8 

بهمن ماه ادامه خواهد داشت.

قرعه کشی بسکتبال با 
ویلچر انتخابی پارالمپیک

 تصمیم سخت
برای ایران

با برگزاری مراسم قرعه کشی حریفان 
تیــم ملــی بســکتبال بــا ویلچــر مردان 
ایران در رقابت های رپه شارژ فرانسه 
مشــخص شــدند. تیم ملی بسکتبال 
بــا ویلچــر مــردان کشــورمان بــرای 
کســب ســهمیه پارالمپیــک پاریــس، 
در گــروه A مســابقات شــانس مجدد 
فرانســه قرار گرفــت. با توجه به اینکه 
مســابقات قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
به پایان رســید و تیم استرالیا سهمیه 
پارالمپیک را به دســت آورد، تیم ملی 
مردان کشورمان که در جایگاه دوم و 
نایــب قهرمانی این رقابت ها ایســتاد، 
توانست سهمیه حضور در مسابقات 
شــانس مجــدد را بــه دســت آورد. 
رقابت هــای رپــه شــارژ بــرای ســهمیه 
پارالمپیــک پاریــس فروردیــن مــاه 
ســال 1403 به میزبانی کشور فرانسه 
بــا حضــور 8 تیــم برگــزار می شــود و 
براســاس قرعه کشــی انجــام شــده 
تیــم ملــی بســکتبال بــا ویلچــر مردان 
کشــورمان در گــروه A بــا تیم هــای 
کانادا، هلند و فرانســه همگروه است 
و در گــروه B نیــز تیم هــای کلمبیــا، 
آلمــان، ایتالیا و مراکش حضور دارند. 
در پایــان ایــن مســابقات چهــار تیــم 
مجــوز حضــور در پارالمپیــک پاریــس 
را بــه دســت می آورنــد. ایــن در حالــی 
اســت کــه بــه دلیــل مشــکلات مالــی 
فدراســیون جانبــازان و توانیابــان و 
همچنیــن کمیتــه ملــی پارالمپیــک 
بعید اســت که به مســابقات فرانســه 
اعزام شود. این مشکلات مالی باعث 
شــده تا کمیتــه ملــی پارالمپیک برای 
اعزام رشــته های تیمی به پاریس هم 
تصمیمات ســختی بگیرد چه رسد به 
اینکه تیم برای کســب ســهمیه راهی 

فرانســه شــود.
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محمود افشاردوست:

بهتر بود سرمربی زودتر انتخاب شود

محمــود افشاردوســت، ســخنگوی کمیتــه فنــی فدراســیون والیبــال، حــالا 
بــه طولانی شــدن پروســه انتخاب ســرمربی تیم ملی انتقــاد دارد. او گفت: 
»انتخاب ســرمربی تا الان هم زمان زیادی برده اســت. فکر می کنم امکان 
داشــت زودتر با جمع بندی تکلیف ســرمربی روشــن می شــد. شــنیده ام با 
چند گزینه خارجی مذاکره می کنند، فدراسیون با انتخاب سرمربی در چند 

روز آینــده، برنامــه اردوی برزیــل و بازی هــای دوســتانه را هم قطعی کند.«

الهام حسینی

وزنه بردار طلایی دوباره به آسیا می رود

کوروش باقری، ســرمربی تیم ملی وزنه برداری زنان ایران لیســت وزنه برداران 
اعزامی به مســابقات قهرمانی آســیا را اعلام کرد. این رقابت ها از ۱۴ بهمن به 
میزبانــی ازبکســتان آغاز می شــود که الهام حســینی، ریحانــه کریمی و فاطمه 
کشــاورز به عنوان ســه دختر وزنه بردار ایران به دنبال گرفتن ســهمیه هستند. 
البتــه کیــژان مقصــودی و الهه رزاقی نیز اعزام می شــوند. تعداد نفرات اعزامی 

تیم مردان پس از رکوردگیری نهایی هفته جاری مشــخص می شــود.

فردین هدایتی: 

باید دوستم را شکست بدهم

فردیــن هدایتــی کشــتی گیر ســنگین وزن تیــم ملــی کشــتی فرنگــی گفــت: 
»اســفند همــراه بــا امیــن میــرزازاده طبق چرخــه ای که کادرفنــی تیم ملی و 
فدراســیون کشــتی اعلام کرده اند در وهبی امره کشتی می گیرم. امیدوارم 
آنجــا هــم بتوانــم کشــتی های خوبــی گرفته و بهتریــن نتیجه را کســب کنم. 
امین دوســتم اســت اما برای رســیدن به دوبنده تیم ملی باید شکســتش 
بدهــم. حضــور در المپیــک بزرگتریــن آرزویم اســت که باید به آن برســم.«
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انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

کشتی گیران ایران در راه یاریگین

آزمون سخت برای سوادکوهی و لشگری
تیم ملی کشــتی آزاد با 8 کشــتی گیر راهی 
تورنمنــت جام یاریگین شــد تــا در یکی از 
تورنمنت هــای مهم در دهه های گذشــته 
شرکت کند. این تورنمنت برخلاف گذشته 
خیلــی اعتبــار جهانی ندارد امــا در دوره ای 
خیلی از کشــتی گیران ایران وقتی نام جام 
یاریگیــن می آمد تن و بدنشــان می لرزید. 
الان امــا شــرایط فــرق کــرده و بســیاری از 
کشورها به دلایل سیاسی این مسابقات را 
تحریم کرده اند و سطح فنی این رقابت ها 
کمی دچار افت شــده اما با این حال هنوز 

هم به لحاظ فنی حتماً برای کشتی گیران 
اعزامی ایران مفید است. علی خرمدل در 
65 کیلو، عادل پناهیان در 74 کیلو، علی 
ســوادکوهی در 86 کیلــو، مبین عظیمی و 
مهدی حاجیلوئیان در 92 کیلو، ابوالفضل 
بابالو و آرین ســجادی در 97 کیلو و ســالار 
حبیبــی در 125 کیلوگــرم نمایندگان ایران 
در جــام یاریگیــن هســتند. بعــد از محک 
تیــم 10 نفــره تیــم ملــی کشــتی آزاد در 
تورنمنت رنکینگ دار زاگرب، صبح دیروز 
ملی پوشــان ایــران راهــی کراسنویارســک 

شدند تا روزهای 7، 8 و 9 بهمن به مصاف 
رقبــای خــود برونــد. رقبایی کــه غالب آنها 
کشــتی گیران روس هســتند و ایــن یــک 
محــک جدی بــرای این نفرات اســت. این 
هشــت کشــتی گیر در چرخه انتخابی تیم 
ملــی در ســال 2024 هنــوز دارای شــانس 
هســتند و حــالا بهتریــن فرصــت اســت تا 
در مقابــل حریفــان خود در جــام یاریگین 

محک بخورند.
یکی از کشتی گیران که جام یاریگین برای 
او بســیار مهــم اســت، علــی ســوادکوهی 

اســت؛ ســتاره تیــم ملــی در وزن 86 
کیلوگــرم کــه در فینــال قهرمانــی کشــور 
را بــه هادی وفایی پــور واگــذار کــرده بــود. 
وفایی پور البته در کرواسی بدشانسی آورد 
و به دلیل برخورد با قرعه نحس وزن کشی 
نکــرد و همین می توانــد یک فرصت برای 
ســوادکوهی باشــد کــه در یاریگیــن ثابــت 
کنــد که شکســت در قهرمانی کشــور یک 

حادثه بود.
ســوادکوهی بایــد درک کنــد کــه فرصــت 
زیادی ندارد و باید از کمترین فرصت برای 

رسیدن به دوبنده تیم ملی استفاده کند؛ 
دوبنده ای که شاید از تن حسن یزدانی بعد 
از ســال ها خارج شود. نکته مهم دیگر در 
حضور تیم ملی اعزامی به یاریگین غیبت 
محسن کاوه سرمربی تیم ملی کشتی آزاد 
اســت. البته شاید همین نبود کاوه نشان 
بدهــد کــه یاریگین خیلــی بــرای کادرفنی 
مهــم نیســت امــا همین هم یــک فرصت 
مهم برای احســان لشگری است. در نبود 
کاوه تیم را باید لشگری در کراسنویارسک 
روسیه هدایت کند که خیلی مهم است.

علیاری: دغدغه بچه ها به جای مدال اعزام است

هنوز پای ما به پیست چوبی نرسیده!

 وضعیت شما قبل از قهرمانی 
پیست آسیا چطور است؟

اولیــن مســابقه مــا در ســال 2024 
قهرمانــی پیســت آسیاســت و تمرکــز 
همــه بچه هــا و کادر روی آن بــود. مــن 
هــم در تبریــز زندگــی می کنــم، شــهری 
کــه به خاطر ســرما شــرایط خوبــی برای 
تمرین ندارد، اردوی شــخصی در کیش 
داشــتم. اردویــی کــه تمرینــات وزنــه و 
دوچرخه سواری انجام دادم و با آمادگی 
خوبــی از هفته آینده در اردوی تیم ملی 

حاضــر می شــوم.
 تجهیزات مشکل همیشگی 

دوچرخه سواری است. هنوز هم 
با این معضل دست به گریبان 

هستی؟
ً، تجهیــزات دوچرخه ســواری  دقیقــا
حــالا هــم جدیــد نیســت و آخریــن 
دوچرخه هــای مــا بــرای ســال 2015 
و2016 اســت. فکــر می کنــم اگــر تیــم 
دیگــری نباشــد، مــا در مقایســه بــا رقبا، 
آخریــن تیــم از نظــر تجهیزات هســتیم. 

در حالــی کــه تجهیــزات بــه روز، حــرف 
اول را می زنــد و تأثیــر زیادی روی نتیجه 
مســابقات دارد، بویــژه مــوادی مثــل 4 
کیلومتر انفرادی که رکوردی است. چرا 
که صــدم ثانیه هــا تعیین کننده اســت. 
مثل مسابقه قهرمانی آسیای دوره قبل 
که من با یک ثانیه، چهارم شــدم. شاید 
بــا تجهیــزات بــه روز مــن نتیجــه بهتــری 
می گرفتم. حالا دوچرخه ســواران خوب 
اروپا در یک سطح هستند و در مسابقه 
تجهیزات رتبه آنها را مشــخص می کند.

 پس عقب ماندگی تجهیزاتی در 
دوچرخه سواری بیداد می کند.

 دوچرخــه ســواری مــا از نظــر تجهیزات 
خیلــی عقب اســت. فدراســیون آخرین 
دوچرخــه را بــرای علــی لبیــب قبــل از 
بازی هــای آســیایی هانگــژو خریــد. اگــر 
بــرای مــا هــم دوچرخــه پیســت جدیــد 
بخرنــد بــا خیــال راحــت و آســوده فقــط 
تمریــن می کنیــم و دیگــر آن وقــت 
ورزشــکار بــرای مــدال تعیین کننــده 
مــا حــالا همــه دغدغــه  می شــود. ا
بچه های ما تجهیزات و دوچرخه است.

 قبلاً محمد گنج خانلو می گفت، 
 دوچرخه ها را با قطعات 
در انبار نو نوار می کنند.

دوچرخــه ســواران پیســت، دوچرخــه 
ز  یــن ا برا رنــد و بنا اختصاصــی ندا
دوچرخه های انبار فدراســیون استفاده 
می کننــد. البتــه هرکســی بهتــر باشــد، 
دوچرخــه بهتــر را برمــی دارد و از بهترین 
دوچرخــه اســتفاده می کنــد یــا بهتریــن 
قطعــات را او بــه دوچرخــه اش می زنــد. 
در صورتی که این مســأله اصلاً درســت 
نیســت. چــرا کــه تجهیــزات بــه انــدازه 
کافــی نداریــم و ممکــن اســت بچه هــا 
زمیــن بخورنــد و بــه تجهیــزات جدیــد 
نیاز داشــته باشــند. گاهی هــم به ناچار 
از همدیگــر قطعــه قــرض می گیریــم.

 پیش آمده در مسابقه ای 
تجهیزات از بقیه تیم ها قرض 

بگیری؟
مــده کــه در  هیــچ وقــت پیــش نیا
مســابقات بخواهیــم از تیم هــای دیگــر 
دوچرخه قرض بگیریم. شک نکنید به 
خاطر رقابتی که داریم، ما هم دوچرخه 
بخواهیم، به ما نمی دهند. شاید در حد 
یــک زنجیــر یــا یک قطعــه باشــد، اما در 
حد دوچرخه نه. البته معمولاً مسئولان 

و مکانیــک تیــم وقتــی بــه مســابقه ای 
می رویــم آنجا احتمالاً قطعاتی می خرند 
تــا در مواقــع لــزوم اســتفاده کننــد. چرا 
کــه به خاطر تحریم یکســری از قطعات 
وارد نمی شود و بنابراین در مسابقات از 

یکســری تیم هــا خریــد می کنیم.
 چه پیش بینی برای قهرمانی 

آسیای پیست داری؟
مــن در ایــن بــاره حرفــی نمی زنــم. بــه 
هــر حــال مــا هنــوز نمی دانیــم چنــد 
دوچرخه ســوار در قهرمانی آسیا شرکت 
می کننــد و در چــه ســطحی هســتند، یــا 
شــاید دید کادر فنی چیز دیگری باشــد 
امــا مــن اردوی خوبی داشــتم و تمرکزم 
هــم روی تمرینــات پیســت بــود و تنهــا 
می دانــم بــرای مســابقات آمــاده ام. از 
طرف دیگر فدراســیون بــه احتمال زیاد 
تنهــا دو نفر از ســه رکابزن اردونشــین را 
به قهرمانی آســیا اعــزام می کند. من در 
مــاده 4 کیلومتــر پــا می زنــم و اســکرچ. 
همــان مــاده ای کــه محمــد گنــج خانلــو 
پارســال مدال طلا گرفــت. فکر می کنم 
امســال هم احتمــال مدالم زیاد اســت 
بــه شــرط اینکــه آرامش داشــته باشــم.

 وقتی قول مدال دادی، به نظرت 
یکی از دو ملی پوش ایران در 

قهرمانی آسیا هستی؟
مــن 23 ســاله هســتم و بــا ایــن شــرایط 
کســی نیســت که حریف من شــود، اما 
علــی لبیــب در رشــته دیگــری تخصص 
دارد. او هم دوچرخه سوار خوبی است. 
در واقــع مــن، بهنــام آریــن و علــی لبیب 
ســه اردونشــین قهرمانی آســیا هستیم 
کــه تنهــا دو نفــر از بیــن مــا بــه قهرمانــی 
آســیا می رونــد. واقعیتــش بــا اینکــه 
همه ما باید در مســابقه قهرمانی آســیا 
شــرکت کنیــم امــا از طرفــی نمی تــوان 
گفــت چــرا؟ به هرحــال فدراســیون هم 
بــه خاطر بی پولــی محدودیت دارد. من 
80 درصد قول مدال اسکرچ را داده ام و 
هم تایم تریل. ولی مدال گرفتن شــرط 
دارد، مــن بایــد بــا آرامــش روی تمرینــم 
تمرکــز کنــم نــه اینکــه جنــگ و جــدل 

داشــته باشم.
 تو روی آرامش خیلی تأکید داری. 

چه چیزی باعث شده تا مدام 
بگویی آرامش می خواهی؟

 همــه می داننــد کــه وضعیــت مالــی 
فدراســیون جالــب نیســت و بــه خاطــر 

همیــن تعداد ملی پوشــان بــرای حضور 
در رقابت هــای قهرمانــی آســیا کــم 
می شــود. در حالــی کــه بایــد 7-6 نفــر 
اعــزام شــوند تــا تیــم بتوانــد در مــاده 4 
کیلومتــر تیمــی هــم پــا بزنــد؛ در واقع 4 
نفر اصلی و یک نفر ذخیره. هیچ کجای 
دنیــا، تیم دوچرخه ســواری پیســتش را 
دو، ســه نفــره اعــزام نمی کنــد. امــا 4-5 
ســالی اســت کــه تیــم پیســت ایــران بــا 
تعــداد کم اعزام می شــود. این روزها به 
جــای اینکــه دغدغــه دوچرخه ســواران 
مــدال باشــد، اول انتخــاب بــرای اعــزام 
اســت، بعــد تجهیــزات و آخــر ســر بــه 
مــدال فکــر می کننــد. فدراســیون 
حــرف از جوانگرایــی می زنــد امــا وقتــی 
دوچرخــه ســوار جــوان بــه مســابقات 
نمــی رود و تجربــه انــدوزی نمی کنــد چه 
فایــده؟ بدون تجربه در مســابقه بعدی 
هــم نمی توانــد مــدال بگیــرد. در حالــی 
کــه بقیــه تیم هــا هــم ســرمایه گذاری 
می کننــد و پشتوانه ســازی دارنــد و هــم 

مــدال می گیرنــد.
 در واقع با عدم اعزام پشتوانه ای 

نمی ماند.
دقیقــاً. وقتــی قرار اســت یک نفر باشــد 
و مــدال طــلای جهانــی هــم بگیــرد، بعد 
که نباشــد چه کســی قرار اســت جای او 
را پــر کنــد؟ نبایــد دل خــوش باشــیم به 
اینکــه یــک دوچرخه ســوار 40 ســاله به 
مســابقه بــرود امــا جوان ها به مســابقه 
نرونــد. بــه هــر حــال دوچرخه ســواران 
جــوان نیــاز به تجربــه دارند. مــن آیدین 
23 ســاله کــه ســه بــار قهرمانــی آســیا را 
تجربــه کــرده ام، بــا دوچرخــه ســوار 27 
ســاله ژاپنــی کــه مســابقه جهانــی رفتــه 
نمی توانــم رقابــت کنم. از طرف دیگر ما 
هنوز پای مان به پیســت چوبی نرسیده 
است. اصلاً پیست چوبی در ایران برای 
تمریــن نداریــم و همین هــم ما را عقب 
می اندازد. آن هم با شرایط آب و هوایی 
ســرد و هوای آلــوده. پیســت های ایران 
همه غیر اســتاندارد هســتند. انتظار ما 
این اســت که وزارت ورزش فدراســیون 
را بیشــتر حمایــت کنــد. درک کننــد مــا 
بدون تجهیزات به زور مدال می گیریم. 
قیمــت یــک جفــت کفــش 25 میلیــون 
اســت کــه با یــک زمیــن خــوردن خراب 
می شــود و بچه ها برای تأمین تجهیزات 

و وســایل از جیــب هزینــه می کنند.

 آیدیــن علیــاری یکــی از ســه رکابــزن ملی پــوش بــرای قهرمانــی پیســت آسیاســت. هــر چنــد از بیــن او، علــی لبیــب و بهنــام آریــن دو نفر راهــی می شــوند. رکابزن پیســت ایــران اگرچه خودش 
را آمــاده می دانــد و حتــی قــول مــدال بــه فدراســیون داده، امــا ترجیــح می دهــد فعــاً حرفــی از مــدال نزنــد. بــه گفتــه او دوچرخه ســواری ایران همچنــان از نظر تجهیــزات عقب ماندگــی دارد.
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